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Partivänner. Miljövänner.

Jag vill att ni börjar med att ta ett djupt andetag. Det där andetaget var syre från
växterna på jorden.

Ta nu ett andetag till. Det där skapades av världshaven.

När ni går ut från kongresshallen vill jag att ni ska spana efter en geting eller
humla.

Humlan som du såg flyga förbi ger oss både vackra blommor och mat på
bordet. Det betalar du inte en enda krona för. Det är något vi får gratis, varje
dag. Och tyvärr är det något vi ofta tar för givet.

Syret vi andas, vattnet i kranen eller insekterna som ger oss vår mat är bara en del
av det jättestora system som ger oss människor möjlighet att leva det liv vi lever.

Det systemet heter ekosystemet. Och de ekosystemtjänster det skapar är vårt
livsuppehållande system.

Naturen gör oss så många tjänster hela tiden. Helt utan vinstkrav eller motkrav.

Men det är dags att vi slutar bete oss som att vi är på en gratisbuffé. Det är dags
att börja betala notan.

Och de som ska betala är de som smutsar ner i naturens tjänster till oss.

De som producerar bekämpningsmedel som orsakar bidöd. De som släpper ut
koldioxid och rubbar den känsliga balansen i atmosfären. De som bidrar till att
arter utrotas och ekosystem skövlas. Det är de som ska betala!
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Naturen är inte bara någon mysig fritidssysselsättning. Eller gulliga djur i en
naturfilm på Netflix.

Naturen är själva förutsättningen för att vi kan andas, äta mat och dricka vatten.

Det är dags att vi drar en linje i sanden och säger att från och med NU är det vi
människor som börjar stödja naturen, inte bara tvärtom!

”Vi måste tänka på miljön”, hur många gånger har ni inte hört det?

Men räcker det verkligen att bara tänka på klimatet? Var det verkligen det alla
ungdomarna som demonstrerade den 15 mars skrev på sina plakat? Tänk på
klimatet? Det rop jag hörde var snarare: Gör något för klimatet, och gör det nu!

En som ofta säger att han ”tänker på klimatet” är M-ledaren Ulf Kristersson.
Problemet är att tänkandet inte leder fram till någon handling.

När vi i regeringen nu slopar subventioner till kol i kraftvärmeverken, då
klappar alla miljövänner i händerna. Ulf tänkte och tänkte, och blev orolig. Inte
orolig för koldioxidutsläppen. Han blev orolig för kolkraftverkens framtid!

Kraftbolagen gjorde mer än att tänka. De räknade och kom fram till att det var
dags att lägga ner Sveriges sista kolkraftverk, här och nu.

När Ulf Kristersson någon gång har tänkt klart på klimatet så kommer det sista
fossila bränslet redan ha fasats ut sen länge. Av oss Miljöpartister.

I London finns det ett fotbollslag som statsministern håller på. Tottenham.

Det är inte det lag jag håller på men deras motto är fint;

”Att våga är att göra”

35

40

45

50

55

60

65



Jag kan tänka på det där ibland när kritiken är hård och kompromisserna känns
svåra.

Att våga är att göra.

Om vi inte hade vågat ta steget in i regeringen förra mandatperioden hade det
varit mycket som inte hade blivit gjort.

Vi hade inte fått någon flygskatt. Det hade inte blivit över 700 nya naturreservat
och en skyddad Ojnareskog.

Utan miljöpartiet i regering hade det inte blivit något höjt bistånd och ingen
fördubblad miljöbudget.

Och det hade verkligen inte blivit någon gymnasielag som gav 9000 unga en ny
chans att stanna i Sverige.

Att våga är att göra mina vänner. Kom ihåg det och var stolta över allt det vi
gjort och fortsätter att göra!

Vi bygger vår politik på tre solidariteter. De ska vi vara stolta över. Men under
de närmaste åren vill jag att vi ska lyfta fram den tredje solidariteten ännu mer.

Den om solidaritet med världens alla människor.

För mig handlar det om att satsa på de som hamnat längst ned på stegen. De
som ofta ”råkar” glömmas bort när samhällets resurser ska fördelas.

Jag vill också att vi utvecklar den gröna sociala politiken för utsatta i vårt eget
land. När andra partier i samhällsbygget prioriterar att lyxrenovera köket så vill
jag att vi ska stå upp för att golvet inte murknar.

Så att de som har minst resurser inte riskerar att trilla ner i källaren och fastna
där.
När vi går till val nästa gång ska vi göra det med en politik som bygger ett grönt
hus där alla är välkomna in.
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Jag är en oroad optimist.

Oroad för att klimatkrisen redan är här. Vi ser den omkring oss. Förra
sommarens skogsbränder har börjat härja redan på påsklovet i år.

Grundvattennivåerna sjunker nu när de borde fyllas på.

Vi vet att vi har så mycket som måste ställas om och vi har så kort tid på oss.

Men jag är också en optimist.

Vi har redan kunskapen, tekniken och förutsättningarna för att bygga ett
fossilfritt samhälle.

Vi kan lösa klimathotet om vi bara orkar och vill satsa tillräckligt på det.

Och när vi väl satsar på det så kommer det att gå fortare än vi tänkt oss.

Vem saknar oljepannorna idag? Samtidigt som klimatet förändras så har också
annat förändrats. Jag och många av er har varit med om att försöka få upp
klimatfrågan på dagordningen.

Nu har det hänt något. Något stort och omvälvande håller på att hända runt om
i världen.

Människor över hela Sverige tar aktiva beslut för att minska sina utsläpp. De
väljer vegetarisk mat. Tågresandet ökar och flygandet minskar!

Miljö och klimat drar ifrån som det som oroar svenskarna allra mest inför
framtiden.

Det är den viktigaste sakfrågan i valet till Europaparlamentet om ett par veckor.

Detta innebär att vi i den gröna rörelsen kan arbeta på nya sätt.
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Vi har passerat stadiet där vi hela tiden måste övertyga människor om att
klimatet är vår tids största uppgift att lösa.

Verkligheten talar för sig själv. Det är nu vi måste ta de avgörande politiska
besluten. Och förutsättningarna för att göra det har aldrig varit bättre.

Nu längtar människor efter att få vara med och bygga ett klimatsmart samhälle.

Vår uppgift är att ge dem möjligheterna att göra det. Att få vara en del av
lösningen.

Engagemanget för klimatet finns nu och människor vet att vi har kunskapen,
erfarenheten och passionen att rädda klimatet.

De knackar på vår dörr eftersom de vet att det är vi som har hållit på med det
här i 38 år.

De ska veta att deras parti heter Miljöpartiet de gröna.

Vårt parti har gjort en unik resa. För första gången har vi suttit i regering. Sitter
kvar i riksdagen och är nu återigen den gröna rösten i regeringen. Jag vill särskilt
tacka dig Gustav för att du gjort detta möjligt. Utan dig är jag inte säker på att vi
hade klarat det.

Efter valet i höstas så har det hänt mer i svensk politik än på mycket länge.

Processen för att bilda en regering var seg och utdragen, men faktum är att nog
behövde ta sin lilla tid. Särskilt när vi nu ser resultatet.

Visst, det finns mycket i Januariavtalet som vi inte tagit med oss till
förhandlingen. Det är ingen statshemlighet att vi inte gillar avskaffad värnskatt
och fria hyror.

Men samtidigt visade den här segdragna processen också vad alternativet var. En
regering stödd av främlingsfientliga krafter som slaktar Sveriges miljöarbete.
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Nu har vi istället ett samarbete för anständighet som gör att vi nu kan driva
igenom mer stark grön politik.

I januariavtalet har vi fått med att:

Staten ska ge ut Gröna obligationer för att finansiera omställningen.
Vi ska bygga Höghastighetstågen och satsa på järnvägen i hela landet.
Vi ska säkra resurser och förstärka anslagen för skydd av värdefull natur.
Klimatdeklarationer ska göras på alla nya hus så att vi kan minska
klimatpåverkan när vi bygger
Som första land i världen inför vi nu ett förbud mot att leta och utvinna kol,
olja och fossilgas i Sverige.
Om 11 år kommer det inte längre vara tillåtet att sälja nya bensin- och
dieseldrivna bilar.

Det är bara ett axplock, det är en radikal miljöpolitik som vi ska genomföra de
närmaste åren. En politik vi kan vara stolta över. Nu gör vi världens bästa
klimatpolitik ännu bättre!

Mina vänner,

Nu är upp till oss själva att se till så att det blir så här. Tillsammans ska vi ge
människor hopp och verktyg för att ställa om samhället till att bli hållbart och
fyllt med grön solidaritet. 

Första stoppet på vår nya tågresa är den 26 maj. Då plockar vi upp tvåsiffrigt
med väljare i valet till Europaparlamentet.

Efter det ska vi fortsätta att regera och genomföra grön politik som gör skillnad i
vardagen.

Men vi måste också utveckla mer och ny politik. Ett sådant nytt förslag som jag
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vill presentera här idag är att alla nya hus som byggs ska ha solceller på taket. Det
har redan prövats i Kalifornien och Frankrike, nu är det dags för Sverige att göra
samma sak. Alla nya hus i Sverige ska producera ren, förnybar el. Varenda kåk
som byggs ska vara ett nytt steg på vägen till det fossilfria samhället.

I en tid när alla jagar snabba klick så ska vi svara med långsiktighet.
Genomtänkta förslag som bygger förtroende och som vi formulerat tillsammans
med varandra i partiet.

Under de senaste veckorna har den allra vanligaste frågan varit ”Vad ska du göra
för att Miljöpartiet ska få luft under vingarna igen?”

Jag tycker egentligen den frågan är felställd.

Hos oss i Miljöpartiet formuleras inte politiken bara av ett eller ens två språkrör.
Den utvecklas av många medlemmar tillsammans.

Jag är oerhört stolt att ni har utsett mig att vara del av en sådan folkrörelse för
miljön.

Såja, nu ska ni snart få fatta de sista besluten innan kongressen är slut för den
här gången.

Men innan vi gör det vill jag att ni tänker er framåt i tiden till valvakan om drygt
tre år.

Mycket kan hända på några år, särskilt i politiken. Men få saker händer av en
slump.

Samhället förändras och politiken förändras med den.

Om tre år har vinden fortsatt att blåsa oss i ryggen. Stödet för grön politik har
fortsatt att öka och det har visat sig i ett fördubblat valresultat.

Och runt om i hela landet skålas det i ekologisk champagne för att vi har tagit
oss tillbaka in i alla de regioner, landsting och kommuner som vi nu är på
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tillfällig paus ifrån. Vi ska tillbaka!

Miljövänner, partivänner,

Ta ett djupt andetag!

Det finns hopp om framtiden. Både för den här planeten och för vårt parti.

Och kom ihåg.

Att våga är att göra.

Vi vågar! Nu gör vi!

Taggar
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